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رئیس ستاد اقامه نماز استان 
اصفهان:

رونق نماز آسیب های اجتماعی 
را به صفر می رساند

رئیس ستاد اقامه نماز اســتان اصفهان گفت: 
براســاس پیام رهبر معظم  انقلاب چند نکته 
اصلی مطرح است و مهم ترین آن این است که 
مسئولان مؤمن باید در نظام اسلامی امکانات 
گسترده خود را در خدمت دعوت به نماز قرار 
دهند. حجت الاســلام ابراهیــم رنجبر که در 
سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه اصفهان 
سخن می گفت، ضمن تسلیت سانحه سقوط 
هواپیما و حادثه چند روز اخیر تهران اظهار کرد: 
بیش از 27 سال از تشکیل ستاد اقامه نماز در 
کشور می گذرد و ابتکار حجت الاسلام قرائتی 
همراه با حمایت رهبر معظم انقلاب بوده است و 
هر ساله اجلاسی در یکی از شهر ها برگزار می شود 
و رهبر معظم هر ساله برای آن پیام می فرستند.

وی افــزود: به جهت نقش زیــادی که نماز در 
زندگی اجتماعی و فــردی دارد، رهبر معظم 
انقلاب توجه خاصی به ستاد اقامه نماز دارند و این 
ستاد نهادی مردمی است؛ اجلاس امسال عنوان 
نماز و فضای مجازی  را داشت که در 30 آذر  ماه 
در بندر عباس برگزار شد و رهبرمعظم نیز پیامی 

را برای اجلاس فرستادند.
رئیس ستاد اقامه نماز استان اصفهان بیان داشت: 
در پیام ایشان چند نکته اصلی است و مهم ترین 
این است که مسئولان مؤمن باید در نظام اسلامی 
امکانات گسترده خود را در خدمت دعوت به نماز 
قرار دهند و در اسلام هیچ چیزی بالاتر از نماز 
نیست. وی اضافه کرد: در قرآن و  در احکام عملی 
هیچ موضوعی به اندازه نماز آیه به خود اختصاص 
نداده است و در کتاب وسائل الشیعه نیز نزدیک 

به 20 هزار روایت مربوط به نماز وجود دارد.
رنجبر ادامه داد: در اسلام و در همه ادیان الهی 
به نماز تأکید شده است و آیین بین المللی و نیاز 
بشر است و اگر توجه مسئولان و عموم مردم به 
این موضوع کم رنگ شود، آثار زیانباری جامعه 
را فرا خواهد گرفت؛ نگــران آینده بچه هایمان 
هستیم و نگران جابه جایی ارزش ها و افزایش 
فساد اخلاقی در جامعه و همیشه هشدار جدی 
نسبت به این آســیب ها داده شده است و نماز 

می تواند این آسیب ها را حتی به صفر برساند.
وی تصریح کرد: اگر جامعه اهل نماز شود، حالتی 
در انسان ایجاد می شود که تنفر نسبت به فساد 
و فحشا خواهد داشت و اگر بخواهیم آسیب های 
اجتماعی به حداقل برســد، باید جایگاه نماز 
را به عنوان نیــت اول در زندگی های فردی و 
اجتماعی قرار دهیم؛ اگر توجه لازم نسبت به این 
موضوع نباشد و کوتاهی صورت گیرد، آسیب ها 
گریبان گیر جامعه می شود و با توجه به گسترش 
فضای مجازی و اینترنت، پدر ها و مادر ها باید 

اهتمام بیشتری نسبت به نماز داشته باشند.
رئیس ستاد اقامه نماز استان اصفهان گفت: نماز 
در ادارات، دســتگاه ها، دانشگاه ها و مکان های 
نظامی را ستاد اقامه نماز دنبال می کند و هیئت 
ارزیابی نیز در این خصوص وجود دارد؛ وضعیت 
استان اصفهان در تجهیزات و امکانات برای نماز 
عالی است و زیر ساخت ها آماده است؛ اما برای 
رونق نماز باید فعالیت های بیشــتری صورت 
گیرد و مســئولان نیز همکاری لازم را دارند. 
رنجبر اذعان کرد: در بحث نماز مدارس کمی 
مشــکل داریم و باید وضعیت بهتری را داشته 
باشیم و باید در مرکز تدابیری اندیشیده شود؛ 
در همین راستا در جلسه شورای اقامه نماز قرار 
شد برای معلمان سوم ابتدایی دوره آموزشی نماز 
گذاشته شــود و این اتفاق افتاد و بیش از 400 
گفتمان نماز شناسی را در سطح مدارس برگزار 
کرده ایم و بیش از 20 هزار دانش آموز شرکت 
کرده اند. وی بیان داشت: نشست هایی را برای 
خانواده ها برگزار کردیم و همچنین برای حدود 
400 مربی مهد کودک دوره آموزشی گذاشتیم 
تا انگیزه لازم را ایجاد کنیم؛ در 9 شهرســتان 
اجلاس نماز را داشــتیم و همه روزه در صدا و 
سیما 6 دقیقه برنامه در خصوص نماز داشته ایم.

رئیس ستاد اقامه نماز اســتان اصفهان افزود: 
بازدید از نمازخانه هــای بین راهی را خواهیم 
داشــت و دوره نماز را برای طلاب گذاشته ایم 
که از نیرو های تعلیم داده شده استفاده خواهد 
شد؛ طرح بیان نیز برای خواهران طلبه برگزار 
شد و می توانیم استان های همجوار را در حوزه 
تخصصی نماز پوشش دهیم. رنجبر تأکید کرد: 
تابلو های حد ترخص را نصب کرده ایم و مسابقات 
کتابخوانی را داشته ایم؛ امیدواریم نماز اول وقت 
در همه جا برگزار شود و می خواهیم زمان نماز 
دستگاه ها زیاد و بیشتر از 20 دقیقه نشود و در 
ساعت نماز، ارباب رجوع نیز نماز جماعت بخواند. 

گزارش نشست

بی آبی، اصفهان را قورت می دهد
با خشکسالی چندساله، تشدید بحران 
کم آبی در اصفهان و روی آوردن به حفر 
چاه های غیرمجاز و البته حفر چاه های 
عمیق حتی تا بیش از 40 تا ۵0 متر و در 
نتیجه کاهش سطح منابع آبی زیرزمینی 
خطر فرونشســت، اصفهــان را تهدید 
می کند. بــه گزارش ایمنا، ســال های 
متمادی اســت که زاینــده رود به یک 
رودخانه فصلی تبدیل شده است، البته 
طی دو سال اخیر دیگر نمی توان آن را 
فصلی نامید، زیرا تنها چند روز از سال، 
جاری می شــود و قبل از اینکه لب های 
خشکیده و ترک خورده بستر آن طعم 
آب را حس کند، چاه هــای آبی که در 
اطراف آن حفر شده سیراب می شود تا 
ذخیره ای برای دوران کم آبی باشد، اما 
بحران کم آبی و خشکی زاینده رود تنها 
یک روی ماجراست و خطری بزرگ تر 
در کمین نصف جهان اســت، خطری 
که به دلیل همین خشــکی رودخانه، 
اصفهان را تهدید می کند، قطع جریان 
آب زاینده رود در محدوده شهر اصفهان 
می تواند در دراز مدت منجر به خشک 
شدن خاک و پایین رفتن سطح ایستایی 
آب زیرزمینی در محدوده مذکور تا ده ها 
متر شــود. در این رابطه مدت هاست، 
کارشناســان با توجه به کاهش میزان 
بارش رحمت الهی و کم شــدن ذخایر 
آب های زیرزمینی، خطر فرونشســت 
زمین را هشدار می دهند، این هشدارها 
در حالی داده می شود که بی توجهی به 
آن از سوی مسئولان، سبب فرو ریختن 
تعدادی از خانه ها در شهر دامنه از توابع 
شهرستان فریدونشــهر و ترک خوردن 
دیواره برخی از ســاختمان های شــهر 

اصفهان شده است.
تخلیه شــهر بــا افزایش 

فرونشست زمین
 به گفتــه فریــاد پرهیز، کارشــناس 
برنامه ریزی شــهری در حــال حاضر 
بسیاری از دشت های اســتان از جمله 
دشــت مهیار گلپایگان، دشت کاشان 
و دامنه بــا پدیده فرونشســت روبه رو 
شده اند و صدمات و خسارت  های زیادی 

به این دشت ها وارد شده است.
وی افزود: با توجه به شکاف هایی که در 
مناطق شمالی شــهر اصفهان مرتبط با 
موضوع فرونشست زمین مشاهده شده، 
فرونشســت زمین می توانــد به عنوان 
یک زلزلــه خاموش در شــهر اصفهان 

عمل کنــد. کاهش نزولات آســمانی، 
قطع آب زاینده رود، افت سطح آب های 
زیرزمینی و تغذیه نشــدن چشمه های 
آب زیرزمینی باعث تشدید فرونشست 
زمین شده و نیاز است در ارتباط با این 
موضوع مطالعات پایــه ای در خصوص 

آب های زیرزمینی انجام شود.
این کارشناس برنامه ریزی شهری با بیان 
اینکه خشکسالی منطقه اصفهان باعث 
شده وقوع فرونشســت امری اجتناب 
ناپذیر باشد، اظهارکرد: مهم ترین دلایل 
افزایــش نگرانی ها درباره فرونشســت 
زمیــن بارگذاری های ســاختمانی در 
نقاط مختلف شهر اصفهان است، وقتی 

مطالعات پایــه ای درباره فرونشســت 
زمین نداشته باشیم، نمی دانیم در چه 
مناطقی شدت فرونشســت زیاد است 
و همین موضوع باعث می شود نتوانیم 

برنامه ریزی دقیقی داشته باشیم.
وی تصریح کرد: با توجه به اینکه مسئله 
فرونشســت زمین با موضوع پایداری 
شهر اصفهان درگیر است و می تواند به 
عنوان یک چالش آینده شــهر اصفهان 
را به خطــر اندازد، بایــد آینده نگری و 
آینده پژوهی در این باره انجام شود و به 
موضوع فرونشست توجه بیشتری شود.

پرهیز با اشــاره به بافت فرســوده شهر 
اصفهان، گفــت: در حــال حاضر یک 
چهارم از مســاحت شــهر اصفهان را 
بافت های فرسوده تشــکیل می دهد و 
20 درصد جمعیت شــهر اصفهان در 
این بافت ساکن هستند، بافت هایی که 

از نظر اسکلت، پایداری و استقامت در 
حد ضعیفی است و کمترین تغییر در اثر 
پدیده فرونشست باعث ریزش ساختمان  
می شــود، به همین دلیل بایــد به این 

موضوع اساسی پرداخته شود.
وی ادامه داد: موضوع دیگر وجود شبکه 
فاضلاب و مترو در شــهر اصفهان است 
که بــا کوچک ترین فرونشســت، جابه 
جایی هایی در شــبکه اتفــاق می افتد، 
عملکرد خطــوط را با مشــکل مواجه 
می کند و البته باعث می شــود نتوانیم 
کاری انجــام دهیم، زیــرا هزینه های 
زیــادی در این ارتباط صــورت گرفته 

است.
این کارشناس برنامه ریزی شهری تاکید 
کرد: برای بررســی موضوع فرونشست 
زمین نیاز است تمام دستگاه های مرتبط 
درگیر شــوند و به صورت مشــارکتی 
مطالعات فرونشســت زمین در شــهر 
اصفهان را انجام دهند، دســتگاه هایی 
همچــون شــرکت گاز، اداره کل راه و 
شهرســازی، آب منطقه ای، استانداری 
و در کنار آنها شهرداری باید ورود پیدا 
کند؛ زیرا عملکرد تمام این دستگاه ها با 
فرونشست زمین دچار اختلال می شود.

وی با بیــان اینکه به اعتقاد بســیاری 
از کارشناســان، صاحبنظران، اساتید 
دانشگاه و متخصصان، در صورت وقوع 
فرونشست زمین چاره ای جز تخلیه شهر 
وجود ندارد، گفت: باید »خاموشــی« 
که در ارتباط با نظارت هــا وجود دارد، 
جای خود را بــه »پایش های لحظه ای 
و مستمر« بدهد تا بتوانیم اتفاقاتی که 
در سطح شــهر می افتد را رصد کنیم و 
براساس آینده نگری بدانیم چه اقداماتی 

باید انجام شود.
پرهیز تصریــح کرد: آثار فرونشســت 
زمین در شمال شهر اصفهان، در محله 
ولی عصر و عاشــق آباد مشــاهده شده، 
همچنین در ساختمان های واقع شده 
در محــدوده اتوبان فــرودگاه اصفهان 
ترک هایی مشاهده شده که نیاز به انجام 
مطالعات پایه ای را پررنــگ می کند تا 
براساس آن نتیجه گیری و راهبردهای 

اساسی در نظر گرفته شود.
 بررسی تاب آوری شهر در 

قرارداد ریزپهنه بندی
معاون شهرســازی و معماری شهردار 
اصفهان به ایمنا گفت: فرونشست زمین 
مسئله ای فراشهرداری است، موضوعی 

نیست که شهرداری بتواند به تنهایی از 
عهده آن برآیــد و بتواند اقدام جدی در 

این خصوص داشته باشد.
ســید جمال الدین صمصام شــریعت 
اظهارکرد: باید تدبیرهایی در سطح ملی 
و استانی صورت گیرد، از برداشت های 
بی رویــه آب در بالادســت جلوگیری 
شــود، حقوق قانونی مــردم و حقابه ها 
نادیده گرفته نشود و نظارت های لازم در 
خصوص برداشت های آب توسط وزارت 

نیرو انجام شود.
وی تاکید کرد: حقابه ها و سهم آبه هایی 
که در بالادست طی دهه اخیر و قبل از 
آن به صورت نابه جــا و به ناحق واگذار 
شده، باید باطل شود و به حقوق قانونی 
بازگردد، باید نظارت و کنترل لازم انجام 
شود که وقتی آب در زاینده رود جاری 
نیســت، به ســفره های آب زیرزمینی 
فشــار وارد نشــود تا دچار فرونشست 
خاک و وارد شــدن آســیب جدی به 
ساختمان های تاریخی که هویت شهر 
هســتند، نشــویم.معاون شهرسازی و 
معماری شــهردار اصفهان خاطرنشان 
کرد: طی چند ســال گذشــته اساتید 
دانشــگاه، متخصصان، مهندســان و 
کارشناسان در ســمینارهای مختلف 
درباره این موضوعــات تذکرات لازم را 
اعلام کرده اند، اما متأسفانه هنوز اقدام 
جدی صــورت نگرفته و مــا همچنان 
امیدواریــم با تدبیر مســئولان بتوانیم 
شــاهد کاهش این معضل باشــیم و به 
ســمت جبران برویم.وی ادامــه داد: 
دغدغه جــدی شــهرداری اصفهان در 
خصوص فرونشســت زمین از ســال 
۸۵ شروع شــد، البته قبل از سال ۸۵ 
نیز مطالعاتی انجام شــده بود.صمصام 
شریعت در پاسخ به این ســوال که آیا 

دستوری مبنی بر کاهش ساخت و سازها 
در مکان هایی که گســل ها وجود دارد، 
صادر شده است، گفت: این موضوع در 
قالب قرارداد ریزپهنه بندی بین معاونت 
شهرســازی و معماری با اســتانداری 
اصفهان مطرح شده، این قرارداد مصوبه 
شورای اسلامی شهر را دارد و در مرحله 
تأمین اعتبار اســت.وی افزود: در این 
قرارداد بر اساس پهنه های آسیب پذیر، 
مسیر توسعه شهر مشــخص و اصلاح 
ضابطه ها انجام می شود، کاربری ها از نظر 
ارتفاع بررسی شده و تاب آوری شهری در 

مواقع بحران مورد توجه قرار می گیرد.
پیکر ابنیه تاریخی شهر در 
فرونشست  تهدید  معرض 

زمین
دانشــیار گروه زمین شناسی و رئیس 
دانشکده علوم دانشــگاه اصفهان نیز با 
بیان اینکه در حال حاضر ۱4 اســتان 
کشــور با بحث فرونشســت زمین به 
صورت بحرانی درگیر شــده  اســت، به 
خبرنــگار ایمنا گفت: در اســتان هایی 
همچــون خراســان رضوی، اصفهان، 
تهران و سمنان این بحث جدی است، 
در استان اصفهان نیز دشت های دامنه، 
کاشــان، گلپایگان فرونشســت زمین 
خسارات زیادی به بار آورده، همچنین 
در بخش های شمالی شــهر اصفهان از 
جمله ملک شهر، عاشــق آباد و فرودگاه 
اصفهان آثار پدیده فرونشســت زمین 

مشاهده شده است.
همایون صفایی افزود: اگر در یک منطقه 
فرونشست یکســان و یکنواخت باشد، 
آثار تخریبی آن کمتر اســت، البته در 
بخش های شــمالی شــهر اصفهان که 
ضخامت آبرفت ها بیشتر و رسوبات دانه 
ریزتر است، این پدیده شدت بیشتری 

دارد.
وی عامــل اصلی فرونشســت در ایران 
را برداشــت از آبخوان های زیرزمینی 
عنوان و تصریح کرد: وقتی برداشت آب 
از چاه ها افزایش پیدا کند، افت ســطح 
ایستایی باعث می شود سطح زمین دچار 
فرونشست شود، در برداشت از مخازن 
بزرگ نفتی منطقــه اهواز نیز این بحث 
وجود دارد، اما آنچه در بسیاری از نقاط 
اتفاق افتاده به دلیل برداشــت بی رویه 

آب های زیرزمینی است.
رئیس دانشکده علوم دانشگاه اصفهان در 
پاسخ به این سوال که آیا شرایط خشک و 
اقلیم شهر اصفهان باعث افزایش پدیده 
فرونشست شده اســت؟ گفت: یکی از 
مهم ترین عواملی که باعث افت ســطح 
ایستایی در شهر اصفهان شده، خشک 
شدن رودخانه زاینده رود و به موازات آن 
افزایش برداشت از آب چاه هاست. چاه ها 
به دلیل اینکه به آب بیشتری دسترسی 
پیدا کنند، کف شکنی کرده، عمق چاه 
افزایش یافته و همین موضوع باعث افت 

سطح ایستایی می شود.
وی اظهارکرد: در دانشــگاه اصفهان در 
خصوص بحث فرونشســت، تحقیقات 
خوبی در قالب پایان نامه ها و طرح های 
پژوهشــی انجام شــده و خوشبختانه 
مســئولان به این امر واقف شده اند که 
علیرغــم تنگناهای موجــود از جمله 
مسائل سیاســی و اجتماعی، باید این 

مسئله را مدیریت کنند.
صفایی افزود: با توجه به مطالبات مردم و 
مشکلات موجود باید توازن بین برداشت 
آب هــای زیرزمینــی و مطالبات مردم 
صورت گیــرد، همچنین در نوســازی 
بافت های فرســوده عــزم جدی وجود 

داشته باشد.

تهدید فرونشست خیلی جدی است؛ ناظران خاموش نمانند

یکی از مهم ترین عواملی 
که باعث افت سطح 

ایستایی در شهر اصفهان 
شده، خشک شدن 

رودخانه زاینده رود و 
به موازات آن افزایش 

برداشت از آب چاه هاست

مریم محسنی / گروه اصفهان 
 Maryam.m@hotmail.com

با تلاش های صورت گرفته در سازمان قطارشهری، خط یک متروی اصفهان تا پایان سال 
به ایستگاه دفاع مقدس در ترمینال صفه اصفهان می رسد.جلسه هیئت مدیره سازمان 
قطارشهری اصفهان با حضور معاون عمرانی استاندار، شهردار، رئیس شورای شهر اصفهان، 
معاونین و اعضای شورای اسلامی شــهر اصفهان برگزار شد. قدرت الله نوروزی، شهردار 
اصفهان در این جلسه با اشاره به تلاش های صورت گرفته در طی ماه های گذشته به منظور 
تکمیل خط یک مترو اظهار داشت: به جرئت می گوییم که قطارشهری اصفهان در چهار 

ماه گذشته به اندازه 4 سال، کار کرده و امروز اتفاقات خوبی در آن صورت گرفته است.
وی ادامه داد: روند تکمیل متروی اصفهان در چند ماه گذشته جای تقدیر دارد و خوشحالم 

که می توانیم به قول خود در این زمینه عمل کنیم.
شهردار اصفهان به زمان بندی این پروژه اشــاره کرد و ادامه داد: بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته، قطار خط یک متروی اصفهان تا پایان امسال به ایستگاه دفاع مقدس در 

صفه می رسد و همزمان مسافرگیری از دسترسی های ایستگاه ها نیز صورت می گیرد.
وی افزود: تأکید من به مسئولان سازمان قطارشهری این است که کیفیت کار در ساخت 
ایستگاه های مترو، فدای سرعت نشود و ایستگاه ها در کیفیت مناسبی تکمیل شده و به 

بهره برداری برسد.
دکتر نوروزی خاطرنشان کرد: با توجه به تلاش های صورت گرفته در این حوزه، همزمان 
با مسافرگیری ایستگاه های باقی مانده خط یک، از تلاشگران این عرصه نیز تقدیر به عمل 

خواهد آمد.
جهش قابل توجه تعداد مسافران با رسیدن مترو به ایستگاه صفه

فتح الله معین، رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در این جلسه با اشاره به 
اهمیت تکمیل خط یک متروی اصفهان گفت: در حال حاضر تعداد اتوبوس هایی که در 
خط صفه-ملکشهر مورد استفاده قرار می گیرد، بســیار زیاد است و این موضوع اهمیت 

تکمیل خط یک مترو را بیش از پیش مشخص می کند.
وی ادامه داد: بدون شک اگر خط یک از شهرک قدس تا ایستگاه صفه تکمیل شود، شاهد 

جهشی اساسی در تعداد مسافران این خط خواهیم بود.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان اضافه کرد: با توجه به این موضوع و اهمیت کار، باید 
تمرکز لازم در یک ماه باقی مانده بر مسئله تکمیل خط یک معطوف شود تا مردم شاهد 

بهره برداری آن باشند.
تکمیل فعالیت های باقی مانده خیابان چهارباغ عباسی

مهندس محمد نورصالحی، سرپرست ســازمان قطارشهری اصفهان نیز در این 
جلسه با اشاره به اقدامات انجام شــده در این زمینه گفت: فعالیت های عمرانی خیابان 
چهارباغ عباســی در خصوص مترو صورت گرفتــه و در حال حاضر امکان باز شــدن 
مســیر شــرقی و غربی این خیابان وجود دارد. با این کار، فعالیت های کارگاهی به رفوژ 
میانی خیابان چهارباغ عباسی خلاصه می شــود و فنس های خیابان باز خواهد شد.وی 
افزود: مجموعه شهرداری اصفهان تلاش می کند که ســطح خارجی ایستگاه ها از نظر 

پیاده روسازی، روشنایی و موارد دیگر آماده شود.
سرپرست سازمان قطارشــهری اصفهان و حومه بیان کرد: خطوط دو و سه و همچنین 
توسعه خط یک متروی اصفهان نیز مد نظر قرار داشته و اقدامات عملیاتی در خصوص آنها 
صورت می گیرد.وی افزود: سازمان قطارشهری اصفهان همه تلاش خود را به این موضوع 
معطوف کرده که زمینه تکمیل خط یک متروی اصفهان را فراهم آورده و این خواســته 

بحق مردم اصفهان را عملیاتی کند.
مسافرگیری خط یک متروی اصفهان تا ایستگاه صفه انجام می شود

جواد شعرباف، مشاور عالی شهردار اصفهان نیز در این جلسه با ارائه توضیحاتی 
از آخرین مراحل تکمیل خط یک متروی اصفهان گفت: برنامه ما این اســت که تا پایان 
سال، مسافرگیری خط یک متروی اصفهان تا صفه صورت گیرد و تلاش می کنیم به هدف 
خود در این خصوص دست پیدا کنیم.وی افزود: ایستگاه امام حسین)ع( در دروازه دولت 
اصفهان، تا پایان سال با دسترسی شمال شــرقی در محل پمپ بنزین سابق، در اختیار 
شهروندان عزیز قرار خواهد گرفت.مشاور عالی شهردار اصفهان خاطرنشان کرد: ورودی 
دیگر این ایستگاه نیز در سه ماهه نخست سال آینده تکمیل شده و به بهره برداری می رسد.

وی ادامه داد: فعالیت اجرایی ایستگاه انقلاب به منظور مسافرگیری نیز تا پایان سال به 
پایان می رســد و در دسترســی غربی خود در ابتدای خیابان عباس آباد آماده پذیرایی 

مسافران عزیز خواهد بود.

جزئیات بهره برداری خط یک مترو تا ایستگاه صفه؛

سوت مترو، پایان سال به ایستگاه دفاع مقدس مي رسد

سرقت کوبه درب مسجد سید اصفهان صحت نداردمحموله میلیاردی لوازم خانگی در شهرضا توقیف شد

فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا از توقیف یک محموله لوازم 
خانگی خارجی به ارزش 6 میلیارد ریال توسط ماموران ایستگاه 

بازرسی شهید امامی خبر داد.
ســرهنگ محمد حســین بابا کلانی با اعلام این خبر اظهار 
داشت: ماموران انتظامی ایستگاه ایست و بازرسی شهید امامی 
شهرستان شــهرضا حین کنترل خودروهای عبوری به یک 
دستگاه کامیون کشنده که از جنوب کشور به مقصد تهران 
در حرکت بود مشــکوک و آن را متوقف کردند. وی افزود: در 

بازرسی از این خودرو یک هزار و 20 کارتن انواع لوازم خانگی 
خارجی بدون مدارک گمرکی کشف شد. وی با اشاره به توقیف 
خودرو و دستگیری راننده در این رابطه بیان کرد: ارزش محموله 
کشف شده توسط کارشناسان 6 میلیارد ریال اعلام شده است. 
باباکلانی از تحویل راننده به مراجع قضایی خبر داد و خاطر نشان 
کرد: قاچاق کالا به تولیدات داخلی کشور ضربه مستقیم می زند. 
از تمام مردم تقاضا می شود هر گونه اخبار پیرامون کالای قاچاق 

را از طریق شماره تلفن ۱۱0 به پلیس اطلاع دهند.

مدیرکل میراث فرهنگی اصفهان گفت: اخیراً سرقتی 
از مسجد سید اصفهان انجام نشده و خبر سرقت کوبه 
درب این مســجد صحت ندارد. فریــدون اللهیاری با 
اشاره به سرقت ســال 92 از این مسجد اظهار داشت: 
براساس گزارشات تیم حفاظت سازمان میراث، سرقت 
کوبه درب مسجد سید در سال 92 یعنی تقریباً ۵ سال 
پیش گزارش شده و خبری که از سرقت این کوبه در 
روز های اخیر منتشر شده صحت ندارد. مدیرکل میراث 

فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان اصفهان در 
ارتباط با واکنش این سازمان پس از انتشار خبر مزبور 
افزود: تیم حفاظت ســازمان میراث فرهنگی پس از 
انتشار این خبر به مسجد سید اعزام شده و به بررسی 
موضوع پرداختند. اللهیاری خاطرنشان کرد: این گروه 
خادم از مســجد و هیئت امنا دیدار کردنــد و به این 
 نتیجه رسیدند که از سال 92 به بعد سرقتی رخ نداده

 است.

خبر ویژه
در حاشیه افتتاح بیمارستان 9 دی منظریه خمینی شهر:

وزیر به عیادت چشمان سهیلا رفت
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی چشمان »سهیلا جورکش« )قربانی اسید 
پاشی سال 93 اصفهان( را در حاشیه افتتاح بیمارستان 9 دی منظریه خمینی شهر 

معاینه کرد.
به گزارش ایرنا، سهیلا جورکش، قربانی اسیدپاشی اصفهان برای دیدار با وزیر بهداشت 
به مراسم افتتاح بیمارستان تخصصی 9 دی منظریه خمینی شهر اصفهان رفت تا از 

کمک های وزیر بهداشت که در روند درمان چشمانش انجام شده بود، تشکر کند.
وزیر بهداشت در این دیدار بار دیگر چشمان جورکش را که اوایل امسال در سفر به 

آمریکا تحت عمل جراحی قرار گرفت، معاینه کرد.
جورکش با ابراز احساسات از اینکه توانسته است در آخرین عمل جراحی در خارج 
از کشور بخشی از بینایی خود را به دســت آورد، خطاب به قاضی زاده هاشمی وزیر 
بهداشت گفت: از شــما بابت همه مهربانی ها و حمایت های بی  دریغ  در ایام سخت 

درمانم سپاسگزارم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 30 مهر ســال 93، از سهیلا جورکش در 

درمانگاه شهید شوریده تهران عیادت و چشمان او را معاینه کرده بود.
چشمان »سهیلا جورکش« همان شب در بیمارستان فارابی تهران به صورت اورژانسی 
جراحی شد.  همچنین وزیر بهداشــت 9 آبان همان سال، شخصا چشمان سهیلا 

جورکش را در بیمارستان فارابی تهران جراحی کرد.
سهیلا جورکش مهر سال ۱393 بر اثر اسیدپاشی در اصفهان، بینایی چشم راست 
خود را از دست داده و چشم چپ او نیز کم بینا شده بود. حادثه اسیدپاشی اصفهان در 
همان مدت سه قربانی دیگر نیز داشت که یک نفر از آنها علاوه بر سوختگی و جراحت 
در ناحیه صورت و بدن بینایی یک چشم خود را به طور کامل از دست داد و 2 نفر دیگر 

نیز فقط دچار آسیب دیدگی و سوختگی در ناحیه صورت و بدن شدند.
جورکش پس از این حادثه با سفر به اسپانیا و آمریکا تحت عمل جراحی چشم قرار 
گرفت که پس از عمل جراحی برای بار دوم که ابتدای امسال در آمریکا انجام شد، 

بینایی خود را تا حدی به دست آورد.
حسن قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت به منظور افتتاح چند طرح درمانی و بهداشتی 
نیز وارد اصفهان شد و از مرکز آموزشی درمانی آیت الله کاشانی اصفهان بازدید کرد و 

در جریان روند ارائه خدمات بهداشتی و درمانی این مرکز درمانی قرار گرفت.
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